
  

הדלקת נרות - 19:28, צאת השבת - 20:31

גיליון 1620

שבת פרשת חוקת

12 . 7 . 24  , ד ז תשפ” בתמו  ’ ו

ימים שכאלה (פרטים בעמ’ הבא)
(platform) ימים של צהוב.                                                                         מרבדים לרגלי עץ השלטית המקומטת



מזל טוב!
לרמי ולליאורה צרויה 

לסבתא וסבא תמרה ומשה גלס

ולכל המשפחה

לנישואי חן עם עודד יוגב

(חן - בתם של אילה ז”ל ורמי יבדל”א)

שבת  פרשת חוקת

מנחה וקבלת שבת - רבע שעה אחרי הדלקת נרות 

13:30  - מנחה גדולה 

17:15   - מנחה קטנה

שבת:
06:30   -  מניין ראשון בבית הכנסת 

08:3008:30 - -   מניין מרכזי - בבית הכנסת 

זמני תפילות השבת

תפילת מנחה בימי החול בבית הכנסת - 19:40

 לאחר מוסף וקידוש 
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שיעורי השבת

שיעורו של הרב אילעאי
לא יתקיים

לחיה ונדב גדיש

לבת המצווה של הנכדה מרים

בתם של אפרת ודוד גדיש

בּקֶֹר ה קם בַּ אַתָּ שֶׁ כְּ

ר ל הָאשֶֹׁ יד תּוֹדָה לַה', עַל כָּ גִּ תַּ

ה מִתְמוֹדֵד ם אִם אַתָּ גַּ

ר! וַתֵּ י אַל תְּ ל קשִֹׁ עִם כָּ

ךָ. לְּ כוֹלוֹת שֶׁ יְּ אֲמִין בַּ תַּ

ה, אַתָּ מִי שֶׁ אֲמִין בְּ תַּ

יעַ רָחוֹק. גִּ ה עוֹד תַּ אַתָּ

הוֹם יֵשׁ לְךָ כּוֹחוֹת לָצֵאת מֵהַתְּ

חוֹן טָּ א בִּ תְמַלֵּ מְיוֹן, תִּ דִּ שׁ בַּ מֵּ תַּ שְׁ תִּ

ם. ה לְךָ שָׁ וְתִרְאֶה מָה מְחַכֶּ

ן מֵעַצְמְךָ לַאֲחֵרִים תֵּ תִּ

הֵם עוֹד יַחֲזִירוּ לְךָ אַהֲבָה

וִים ם שָׁ לָּ ֶּה כֻּ עוֹלָם הַז בָּ

רִים בָּ ם חֲזָקִים לִפְעָמִים נִשְׁ גַּ

ם קָמִים. לָּ וּבַסּוֹף כֻּ

ךָ לָקוּם לְּ מַן שֶׁ הַזְּ

אודליה גבאי

(אודליה היא דיירת ב“בית בקבוצה”)

שמעון בזק



מהפרשה    
נקודה

ּ ידַָי" "במְִּצוְהָ זוֹ רָפו
נחמיה רפל
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בין הקשיים שמעלָה פרשת פרה אדומה נמצאת

ההלכה לפיה כל המעורבים בהכנת האפר ומי

הנידה – נטמאים. הכהן השוחט את הפרה; הכהן

השורף אותה; הכהן המוסיף לשרפת הפרה את עץ

הארז, האזוב ושני התולעת; הכהן האוסף וכונס

את התערובת הזו – כולם נטמאים במהלך

פעילותם לטיהור הנטמאים. מה ההגיון בכך

שלאורך כל הדרך כולם נטמאים ובסוף יוצא אפר

שמטהר את כולם?

מביא הרב שלמה ריסקין שליט"א את הסברו של

הרב סולוביצ'יק זצ"ל:

להסבר הכל-כך הגיוני הזה מוסיף הרבי מלובביץ'

עוד קומה: אמנם – כפי שנאמר לעיל –  הכהנים

המכינים את תערובת מי הנידה נטמאים, אבל

הכהן העושה את העבודה האחרונה בתהליך, אותו

כהן שפוגש בסופו של תהליך את האדם הטמא

וּמַזֵה עליו את המים המטהרים – הכהן הזה נשאר

טהור, כפי שאומר רש"י: "וּמַזֵּה מֵי הַנִּדָּה – רבותינו

אמרו שֶׁהַמַּזֵּה טהור". 

על סמך התובנה הזאת אמר הרבי לאלפי שלוחיו,

ובמיוחד למאות השליחים הפוגשים בפועַל את

הזקוקים להם במקומות נידחים ברחבי העולם: 

 השבוע מלאו 30 שנה לפטירת הרבי מלובביץ',

האדמו"ר השביעי והאחרון של חסידות חב"ד,

ולזכרו המבורך נביא את הסברו לנקודה קשה

בפרשת השבוע.

נפתח בדבריו של בעל "ספר החינוך". כאשר הוא

מגיע להסבר שורשיה ויסודותיה של מצוות פרה

אדומה, הוא מתקשה וכביכול אומר: "גדול

עליי!". וזו לשונו:

"אף על פי שֶמְלָאני לבי לכתב רמזים מטעמי המצוות

על צד הפשט, במצווה זו רָפוּ יָדַי, וָאִירָא לפצות פי עליה

כלל גם בפשט, כי ראיתי לרבותינו זכרונם לברכה,

האריכו הדיבור בעומק סודה וגודל עניינה ... אבל עיקר

הפלא הוא על היותה מטהרת הטמאים, ומטמאה

העוסקים בשרפתה. 

אתם בעצמכם ובני משפחותיכם תשארו טהורים ולא

תדבק בכם טומאה, ולא מְשנה כמה מבודדים תהיו בין

הגויים, וכמה רחוקים תהיו ממרכזי היהדות, מבתי

הכנסיות ומבתי המדרש של אחינו כל בית ישראל. יומם

ולילה תחפשו אוכל כשר כאשר אתם מוקפים במאכלות

לַמדו בתוך בתיכם את ילדיכם אסורים; יומם ולילה תְּ

תורה ומשנה, הלכה ואגדה, כאשר אתם אי של קדוּשה

ה מֵי בתוך ארצות טומאת העמים – אך אתם, כמו מַזֵּ

ה, תשארו טהורים, כי אתם פוגשים פנים בפנים את דָּ הַנִּ

המבקשים את עזרתכם.

טקס הטהרה באמצעות אפר הפרה האדומה מקביל

יש-מזל מבוץ טובעני. ברור שצריך לחילוצו של אדם בִּ

להציל את הטובע, אבל המציל, זה שֶיִּמְשֶה אותו  מהבוץ,

הוא בעצמו צפוי להתלכלך. באותו אופן, מי שמכין את

האפר למי-הנידה המטהרים – הוא בעצמו נטמא.

חברים יקרים
אין מילים בפינו להודות

על ההתגייסות והעזרה לחתונה שלנו,
ניכר היה שהכל נעשה מהלב ❤   
תודה רבה  בשורות טובות שירבו

השמחות ושנדע ימים שקטים יותר.  
חן ועודד יוגב



קצרים
מארחים בר מצווה / 
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התמונה האייקונית של צוות

המטבח יחד עם שדרן

הטלוויזיה, אלמוג בוקר, שחגג

בקבוצת יבנה את בר המצווה

של בנו – כבשה את תפוצות

יבנה בפייסבוק. 

  שאלנו את אליקים, שיחד עם

ציפי הפיק את המבצע - איך

בכלל התחיל כל העניין. 

  אליקים: "לפני כמה חודשים

פנו אלינו חברים טובים שלנו,

טובה ואריק אילון מתקומה,

וסיפרו שהם מחפשים מקום

לחגוג בר-מצווה לנכדם. בתם

גרה בזיקים, נשואה לאלמוג

בוקר ויש להם 3 ילדים. בן

בגיל 13, ותאומים בני 10". 

  אליקים מספר שב-7.10

משפחת בוקר עשתה את החג

בתקומה עם הסבא והסבתא,

טובה ואריק. כשהאירוע פרץ,

אלמוג התחיל לשדר מהבית

בתקומה. למחרת פונו חלק

מאנשי זיקים למעלה החמישה

וחלק עברו לשדות ים.

"ידידינו, אריק וטובה" מוסיף

אליקים "עברו למבשרת ציון

וגרו אצל חברים, משם נדדו

לקיסריה, משם לזיכרון יעקב

ולאחרונה חזרו הביתה,

לתקומה. אלמוג ומשפחתו

כרגע בדילמה. ילדיהם מאוד

מפחדים לחזור לזיקים בגלל

רעש הבומים, ובשלב זה שכרו

בית לשנה בקיבוץ ניצנים". 

איך העניין התגלגל מהרגע
שאריק וטובה פנו אליך?

 אליקים: "העברתי את

בקשתם להנהלת הקהילה 

 כ-150 אורחים הגיעו

מתקומה, זיקים וכמובן חברים

נוספים. למשל הכתב המשפטי

של ערוץ 13, ברוך קרא, היה

שם ושמח לגלות בקיבוץ את

שני מדריכיו מהצופים, גמלי

אטיאס ואלי כהן". 

כמו יבנאי עם מורשת, אליקים

ממלא את חובתו הציבורית

ומוסיף: "החזרנו את חדר

האוכל ובית הכנסת יותר

נקיים ממה שקיבלנו אותם".

ומציין עד כמה המשפחה היתה

אסירת תודה על הזכות לעשות

בר מצווה. "אילו לא הייתם

מתגייסים, סביר שלא היינו

מקיימים את האירוע", אמרו.

ולסיכום, אומר אליקים, זו

היתה הוכחה נוספת למשפט

"התורם נתרם לא פחות ממה

שהוא תורם". 

  כאות תודה, אלמוג ביקש

לתת הרצאה לחברי קבוצת

יבנה, שתתקיים אי”ה ביום

שישי בעוד שבועיים. 

(פרטים בהמשך גיליון זה)

ושמשון נענה בחיוב. ובינתיים

הסבא לימד את הנכד, אמרי,

לקרוא את הפרשה. 

קיבלנו אישור לקיים ביום

חמישי עלייה לתורה בבית

הכנסת, ולערוך את המסיבה

בחדר האוכל הדרומי ובמשטח,

כמובן שהכל בתיאום עם גמלי,

יהודה מרוז וכל מי שצריך. ניר

בטר טיפל בתאורה ובהגברה,

יעקב, הבחור המסור מתל”ם,

ונערים מהתיכון - עזרו לנו

לסדר את האולם, וחברים

נוספים הציעו עזרה. חיפשנו

חברת קייטרינג מה"עוטף" כדי

לתת להם פרנסה, ומצאנו

חברה בנתיבות. הם היו

נהדרים. בזכות השירות שלהם,

ניר בטר הזמין אותם גם

לאירוע של "איחוד הצלה".

  ביום שלפני בר המצווה

הגיעו מהקייטרינג, ערכו את

האולם וסידרו את המזנון, וניר

עשה עם אלמוג חזרה על

הסרט. אנשים התעניינו והכל

פעל מצוין!

  לאלמוג היה חשוב מאוד

לפרגן. הוא הודה מאוד

לקבוצת יבנה והיה חשוב לו

להצטלם  עם  עובדי  המטבח

וחד”א, משוטף הסירים ועד

לוותיקת העובדות, אלקה

וייסמן, למרות שלא היה להם

חלק באירוע.

דינה ספראי עם אליקים איטלי



ואלה שמות הכיתות   

א - דקל

ב - חצב

ג - אשל

ד - רימון

ה - ארז

ו - חרוב

ז - אורן

ח - דולב
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   “כיתת ברוש”. המונח הזה

אומר לכם משהו? ובכן, זהו

השם שמסיימי כיתה י”ב,

בחרו לעצמם בעבר. ואם להם

יש שם, למה שלכיתות

האחרות לא יהיה? 

  ואכן, השנה, באירוע פתיחת

הקיץ, העבירו הברושים את

המורשת לכיתות הבאות. הם

הכינו פתקים עם שמות לכל

מחזור, ונציג מכל כיתה שלף

את הפתק עם השם שילווה את

כיתתו היבנאית מעתה ועד

עולם. ואלו שמות הכיתות:

ט - אלון

י - פיקוס

י”א - הדס
נציג כיתת ארז - שיר שליסלברג יונתן (“יונתי”) טחן מעביר לעברי כהן את

השם של כיתה א’ - “דקל”.

  אלכס, מורה בחסד ואדם מיוחד

במינו. הדריך וכיוון אותנו

בסבלנות, בנועם ובמקצועיות רבה.

מעבר להיותו צייר מוכשר, הוא

מוצא את הדרך אל לב כל אחד,

יודע איך נכון לגשת, מה לומר, מתי

להתעקש ומתי לשחרר... והכל

מתוך כבוד ל"תלמיד" שמולו.

  בפרידה אלכס תיאר תחושה של

בית ויציבות וסיכם תקופה ארוכה

של מסע משותף, שבו השתנה

והתפתח יחד עם כל אחת ואחד

מחברי החוג.

אנחנו, "התלמידים", שיתפנו בדרך

שעברנו יחד, בהתפתחות בתחום 

רעות בית אריההחוג לציור נפרד מאלכס טוביס/ 

  השבוע נפרדנו מאלכס, המורה

שמלווה את החוג לציור כבר 15

שנה!

  בחוג משתתפים חברים וחברות

במיגוון גילאים (30+ עד 80+).

  במהלך השנים הצטרפו לחוג

חברים וחברות חדשים והיו גם

כאלה שעזבו.

  הקבוצה כבר מזמן הפכה לסוג של

"משפחה".

  בשנים האחרונות נפרדנו מחברות

יקרות, יוכבד שריד וחנה הורן-

הקהל, ותיקות החוג, שהתשוקה

והמסירות שלהן לציור היוו השראה

לכולנו.

הציור ובקשרים המיוחדים

שנרקמו לכל אחד מאיתנו עם

אלכס, המורה והאדם. כמובן

שניצלנו את ההזדמנות להודות על

הזכות.

ומה הלאה?

  אלכס ממשיך ללמד בבצלאל

ופונה לעסוק גם בתחומים אחרים.

הוא הבטיח לדאוג לנו למורה

חדש/ה (שיצטרך להיכנס לנעליו

הגדולות...)

  זו הזדמנות לומר תודה גם

לקיבוץ שלנו ולוועדת תרבות על

האפשרות ליצירה והתפתחות

במשך לא מעט שנים.



ההרשמה לכנס סעד החלה!!!
לחצו על הלינק הזה��

https://tickchak.co.il/65722
ופנו לעצמכם כמה דקות על מנת

לבחור את השולחנות העגולים בהם
אתם מעוניינים להשתתף.

כנס ראשון מסוגו, דווקא בסעד!
כולם באים להיות חלק ולגבש ניירות

עמדה במגוון רחב של סוגיות
אקטואליות וערכיות העומדות במרכז
השיח של הציונות הדתית והחברה

הישראלית.
מיטב המנחים יהיו שם, אנחנו נהיה

שם, ואתם?!
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טיול גיוס

בתמונה: טיול גיוס של

מסיימי כיתה י”ב.

קבוצת “ברוש” (ראה

בקטע השני במדור

“קצרים”) מיוחדת בהרכב

הכמעט הומוגני שלה - 13

בנים ושתי בנות. 

השבוע התרגשנו לראות

אותם מעמיסים את הרכב

המצויד היטב לקראת

הטיול. רמז עבה לפתיחת

הדף הבא בחייהם.

מאחלים לכם הצלחה בכל

אשר תעשו!!!



אילו ציפורים היו דוברות כבני אדם

  בילדותי כילד בקבוצת יבנה של שנות החמישים,
היינו ילדים של טבע, טיולים בשדות ובמשק. פרחי בר
שהיו מצויים בשדותינו: נרקיסים, צבעונים, כלניות
ועוד. גם בעלי חיים שונים שחיו כאן וגם לפעמים
סיימו את חייהם. מי שהיה פוגש ציפור יפה, מתה,

הפזמון החוזר היה: "להביא למופ"!

מי היה מופ? 
  מופ (משה כהן) היה האיש שהקים את המעבדה של
בית הספר בשנות החמישים. האיש שהקים את התחנה
המטאורולוגית והכשיר דור של נערים לטיפול בתחנה.
מופ גם היה המייסד והמקים של משק הילדים הראשון,
אשר שכן במקום בו עומדת היום פנימית התיכון. מופ
גם היה זה שנלחם והקים את הארכיון.  הוא גם בנה
אוסף מדהים של ציפורים שנדדו וחלפו מעל שמי
יבנה, או קיננו בסביבתנו. מופ היה אוסף את הציפורים
שסיימו את חייהן ומביא אותן לשימור, וכך נוצר
האוסף המדהים של ציפורי ארץ ישראל, השוכן כבוד

בבית הספר התיכון. 
 לאחרונה נמסר לנו מבית הספר שצר להם המקום והם
מבקשים לפנות את האוסף לטובת "תאים ננעלים"

(לוקרים) עבור התלמידים.  

דני הרץ בשם צוות מורשת

שימור למורשת קבוצת יבנה, ניזוקה קשה במהלך

הבניה. 

אורחות חיינו השיתופיים עומדים לקבל תפנית ולא

ארחיב יותר.

  כאן באה ועדת מורשת ומבקשת לשמר את סיפורי

יבנה הישנה והטובה, למען הדור אשר לא ידע, ולמען

אלו שעדיין זוכרים. 

 

  הסיפור של מופ ואוסף הציפורים הוא אחד

מהסיפורים ומיצגי המורשת שאנו מבקשים לשמר, ויש

לו ערך רב לשימור מורשת הקיבוץ, אנשיו ונופו.

בקרוב נדווח על מיצגים נוספים.
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  וכאן אנו, צוות מורשת, פורשים את בקשתנו:

  אנו מבקשים שיימצא מקום בקבוצת יבנה, שבו

יישמר האוסף בשלמותו. האוסף הנדיר הוא יקר ערך

לא רק מבחינה כספית, אלא הוא מוצג מוזיאוני

שמספר את אחד הסיפורים היפים של יבנה הישנה

והטובה.  הוא מספר את סיפורו של מופ, אחד

מראשוני המייסדים שהיו לו חזון וראיה קדימה, איך

צריך להיראות ביה"ס הקיבוצי ואיך לחנך את דור

העתיד, וליצוק תוכן ומשמעות לסיסמא "תורה

ועבודה". 

  קבוצת יבנה של היום משנה פניה: לא עוד סגנון

בינוי כפרי – בתים עם גגות רעפים אדומים ודשאים

ירוקים. שדרת הברושים שהיתה ועדיין מהווה אתר 



מצווה לבנו של אלמוג בוקר. היה יפה. יישר כח לצוות

המטבח, שעזר. 

  חשוב שהחברים יידעו שקבוצת יבנה נענית להמון

בקשות לתרומה. לא הכל אפשר להעלות על הכתב,

אבל אנשינו, מנוער ועד חברים מבוגרים, לוקחים חלק

בהתנדבויות רבות, ויש חשיבות רבה בימים אלו כל

אחד כפי יכולתו וזמנו הפנוי. 

שנמשיך לעשות ולתרום! 

עשור לגרעין צבר / 
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מהנעשה בוועדת צדקה ומעורבות
בשם הוועדה - אלי כהן

   "כי יהיה בך אביון ... לא תאמץ את לבבך כי פתוח

תיפתח את ידך. " 

  בחודשיים האחרונים לנוכח מצב המלחמה ובכלל, אנו

מקבלים עשרות פניות לתרומה, הן ממשפחות רבות

שנקלעו לבעיית פרנסה קשות, והן מעמותות שעוזרות

לצורכי המפונים, חיילים ועוד...   אנו ממשיכים לעזור,

כבעבר, למשפחות רווחה שנקלעו לצרות בתיאום מול

הרווחה, וכן ממשיכים לתמוך בגופים שאנו בקשר

איתם. בנוסף רבים מחברינו מתנדבים בחסדי עירית,

ביד יששכר, בעמותות מזון ובכמה גופים שעוזרים

בציוד רפואי. 

  אנו תומכים גם ביוזמתו של יקי סעדה מגבעת

וושינגטון, שלקח על עצמו להכין מדי שבוע ארוחה

חמה ומפנקת, בכל פעם ליחידה אחרת. אליו הצטרפו

מספר חברים שלנו, שיוצאים איתו לשטח ומרימים את

הפרויקט החשוב הזה. יישר כח לדוסי ומאיר, לנטע

ונועם, לשלמה וגלי ועוד.. 

  בשבוע שעבר, ביוזמתו של שמוליק ליברמן, תרמנו

בשם כל החברים כבאית לעיר קריית שמונה, שהייתה

זקוקה לזה. כל זה נעשה בשיתוף פעולה עם אמוץ

פרבר, תושב העיר, בן קבוצת יבנה.

  אירחנו כאן בשבוע שעבר 6 משפחות מקרית שמונה

שנמצאות כבר 9 חודשים במלון בירושלים. הראינו את

הקיבוץ, סיירנו במפעלים שלנו. הם אכלו, שתו ונהנו.

היה חשוב ומעניין. 

   בסוף החודש נערוך כאן, ביוזמתה של רני יעקבי, יום  

כיף לאמהות שכולות מעמותת "משפחה אחת" יום

שיכלול סדנאות, בריכה, ארוחה ועוד... 

השבוע נחלק את מילגות הלימודים לילדי השכירים

לשנת הלימודים הבאה, כל זה לפי הקריטריונים

שהצבנו.

  בית אפל - הקשר מתחיל לאט לאט, ביוזמתה של

חברתנו, רותם בית אריה. זכינו לתרום השנה את

תוכניות המוסיקה של מסיבת בר המצווה לנערי בית

אפל.

  זכינו גם להשתתף בסיום פרויקט של מסיימי י"ב

במספר בתי ספר פנימיות נוער עם קשיים, בהענקת

שעוני יד וכו’... וכמובן פרויקט חגיגות בר/בת מצווה

של עמותות שאנו עומדים בקשר איתן כבר מספר שנים.

בשבוע שעבר חגגנו כאן, ביוזמתם של ציפי ואליקים בר

 

נעמה טסלר

    מצבר לצבר: עשור להגשמה ציונית בקבוצת יבנה!

השבוע התכנסו בקיבוצנו חברי גרעין צבר הראשון,

לציין עשור מרגש להגעתם ארצה. כרכזת הגרעין,

התרגשתי מאוד לראות את הדרך המדהימה שעברו

החבר'ה מאז ועד היום.

  לפני עשור קיבלנו כאן 30 צעירים , והיום התמונה

שונה: 18 מהם כבר נשואים, עם 13 ילדים ועוד כמה

בדרך. מתוך הקבוצה המקורית, 20 בחרו להשתקע

בארץ, רובם אחרי לימודים אקדמיים או במהלכם. 

  מעניין לראות איך השתלבו חברי הגרעין בחברה

הישראלית. כמחצית מהנשואים מצאו את בני זוגם

מקרב ישראלים. אחד מהם אף מצא את אהבתו כאן

בקיבוץ, ממש אצלי בבית, דבר המחמם את לבי

במיוחד. יש התאמה כמעט מלאה בין הנשואים

והנשארים בארץ, ולא מפתיע. 

  למרות הזמן שחלף, הקשרים עם הקיבוץ נשארים

חזקים. רבים מחברי הגרעין עדיין שומרים על קשר

טוב עם המשפחות המארחות, וכולם מדברים בחום על

הקיבוץ בו התחילו את דרכם בארץ. הגרעינים

המאוחרים יותר מראים גם הם מגמה דומה. מתוך 50

חברים בשני הגרעינים הנוספים, רק 7 חזרו לחו"ל.

נתון זה מצביע על הצלחת הפרויקט בטיפוח תחושת

שייכות ומחויבות לארץ. 

  בערב המפגש שהתקיים השבוע, צפינו יחד בסרטוני

הגיוס לצה"ל. הדבר עורר גל של זיכרונות והתרגשות.  

  עשור אחרי, ברור לכולנו שגרעין צבר הוא הרבה

יותר מסתם פרויקט - זו משפחה שממשיכה לגדול,

להתפתח ולהעמיק את שורשיה בארץ. סיימנו את

הערב בציפייה למפגש הבא, אולי אפילו עם דור

העתיד של הגרעין שיתגייס לצה"ל!



כתב טלוויזיה,
תושב ואב 

אלמוג בוקר
בהרצאה מרתקת

על החיים מעל
ומתחת לאדמה

בעוטף עזה  

ביום שישי 
כ’ בתמוז (26.7)

בשעה 9:00
במשטח חד”א

 עם
 קפה, מאפה 

ופירות קיץ
ככתב שמסקר את האזור וצועק
את הצעקה של העוטף כבר יותר

מ-20 שנה, כתושב שמתגורר
בקיבוץ זיקים שעל גבול הרצועה

וכאבא לשלושה ילדים, 
מכניס אותנו אלמוג בוקר עמוק

אל בתי התושבים בעוטף, 
ומספר על החיים בגבול המתוח
במדינה, על התחזקות חמאס

דאעש בעזה ועל כל מה
שהתושבים ראו, אבל המדינה

בחרה להכיל עד שהכל התפוצץ
בשביעי באוקטובר. 

אלמוג בוקר  - עיתונאי,
כתב חדשות 13 בדרום,

מרצה במחלקה לתקשורת
במכללת ספיר ומגיש את

חדשות היום.

אליקים וציפי איטלי
וצוות הגיל השלישי.

הציבור מוזמן ל

ביום שישי, י”ג בתמוז (19/7) בצהריים, יתקיים בע״ה 

יבנה  משחק חצי הגמר של קבוצת 
במסגרת אליפות הכדורסל של מועצות חבל יבנה ונחל שורק.

 

על מיקום המשחק והשעה - תצא הודעה מסודרת. 
מוזמנים בשמחה לבוא לעודד !

נציגי הקבוצה

מעיין אפרתי וניר שריד

ספר טוב הוא חבר נאמן. בדוק!!
לנאמני “בית הספר” ואורחיו,

אני מוקיר את כל חברי בית הספר.
אני חוזר ומבקש, הביאו רק ספרי קריאה.

לספרי ילדים, נוער, שפות זרות וספרי קודש 
ישנם מדפים אחרים אבל לא בבית ספרנו.

בית הספר הוא לספרי קריאה בלבד.
מוזמנים לבוא לקחת ליהנות מהקריאה ולא חייבים להחזיר.

בואו ואמצו לכם חבר,
שמשון גוטליב, אב הבית 
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ירקונים 8

ביום שני, י"א בסיון תשפ"ד,
15.7.2024

יציאה: 17:30, 
חזרה משוערת: 21:00

למגיעים עצמאית: ב-18:15, רח'
הרצל 136 (בעיית חנייה).

קפה ועוגה - עליכם. 
ציוד מומלץ: מקל וקפה

 

א-א-א
אריה ברנע, אבי ששון, אליקים

איטלי

שערי ירקונים פתוחים לכל 
 

מעוניינים להיכנס לרשימת התפוצה
בוואטסאפ?  פנו לאריה ברנע!

רעים האהובים באחוזת בית

במבנה היסטורי לשימור, בצילם של
מגדלי מגורים ברחוב הרצל

בתל-אביב, מתגוררים זה מספר
חודשים מפוני קיבוץ רעים שבנגב

המערבי.
מפגש עם אורן אחרק וחברים

מהקיבוץ. ככל שיותיר הזמן, נסייר
באזור שהולך ומתפתח, ונסקור את

תוכניות הפיתוח והשימור. 

  תסנכה יתב תגיל

מיקום הספרים: 
בארונות המרפסת הפעוטון 

מול גנון דקל.

https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%A2%D7%99%D7%AA%D7%95%D7%A0%D7%90%D7%99
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%97%D7%93%D7%A9%D7%95%D7%AA_13
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%97%D7%93%D7%A9%D7%95%D7%AA_13
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%9E%D7%9B%D7%9C%D7%9C%D7%AA_%D7%A1%D7%A4%D7%99%D7%A8
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משולחנה של מנהלת חברה ופרט
חמוטל דברת איתן

עבודה בים המלח

  השבוע ערכתי סיכום שנה לצוות הפסיכולוגים אותו

ריכזתי מאז אוקטובר. 11 פסיכולוגים מסורים שעבדו

חודשים ארוכים עם קהילות מפונות וליוו אותם בבתי

המלון, בבתי ספר וגם עם חזרת (חלקם) לביתם, הגיעו

לקיבוץ ליום סיכום ועיבוד (אולי ראיתם אותם בחדר

האוכל). יום כזה מאפשר רגע להתבונן על מה שעשינו

ורגע להרשות לעצמנו גם להרגיש ולעבד קצת ממה

שעברנו. היום התחיל בסדנאות בחירה של

הפסיכולוגים, ופה נעזרתי בנירית אפרתי שנתנה

טיפול שיאצו למי שבחר בכך ובשרון לב שהנחתה

סדנת הבעה דרך אומנות. הסדנאות היו משמעותיות

מאד ואני מודה לנירית ושרון שהסכימו לקחת חלק

בדבר. המשך היום היה במעגל של שיח וכתיבה

והספקנו לגעת מעט בחוויות שלנו. אין ספק שזו שנה

משמעותית מאד, שקשה להגדיר אותה במילים, אבל

כולנו למדנו בתוכה. בשנה זו זכיתי להכיר ולעבוד עם

פסיכולוגים, אנשי חינוך, טיפול, רווחה, בריאות

וקהילה שכל אחד ואחת מהם מעורר השראה. אם יש

דבר חיובי אחד מכל מה שהיה, זה  להכיר את הכוחות

העצומים שיש בכל אדם ואדם, ולדעת שיש הרבה

מאוד אנשים טובים שמוכנים לתרום מעצמם למען

אחרים. 

  בשבוע שעבר אפינו עשרות עוגות למען חברינו

בקיבוץ סעד. תודה רבה לכל האופים והאופות. אני

מקווה שבשבועות הקרובים נוכל להציע דברים

נוספים, כמו, למשל, הפוגות מקולות המלחמה ע"י

הגעה אלינו ליום כיף בבריכה שלנו, או להתארח

אצלנו לכמה ימים וכד'. גם צוות הגיל השלישי בודק

כיצד לעשות חיבורים בין חברינו בגיל זה לחברי סעד

בני גילם. 

  נקווה שנוכל להמשיך מחד להתקדם בשגרת הקיבוץ

שלנו ומאידך גם להמשיך לתרום ולתמוך לאורך זמן

לטובת אחינו בכל הארץ.

תרבות
  כזכור אין וועדה ואין מי שירכז אותה, אבל מדי פעם

קמים חבר או חברה ויוזמים מפגש או אירוע,

ובשבועות הקרובים נהנה בע"ה ממפגשים מסוג זה

(ראו למשל הפרסום של אליקים איטלי בעלון). אם יש

מי שרוצה לחבור לעשייה או ליזום דבר-מה, מוזמנים

לפנות אלי.

מעברי דירות
 אנחנו בסיום פינוי השטח של אבן דרך 2ג'. 

משפחות שעברו דירות בשבועיים האחרונים:  
אבשלום כהן – לביתם החדש.

וייסמן – לדירת טסלר (שמוליק),

נחליאל (איתי) – לדירת ברלב (שמחה), 

באוסי – לדירת  גוטליב (שמשון), 

טחן – לדירת זלקינד (חן), 

וגנר – לדירת ויצמן  (אברהם)

אמנון קריק – לדירת רוחי ברטוב. 

חזקי מונדרר עבר לבית 3 דירה צפונית (שורה של

תושי ורונה מרכוס), לשורה זו נכנסו גם לוטם (כהן)

וגילי הרשם. שושן ושיזף אפרתי עברו לדירת אורן

(מנור).

משפחת ברגשטיין עברה לדירת שריד (צביקה).

משפחת טרבלסי – חזרו לבית ההורים (שפרה ושלמה

אניקסטר),  ומשפחת חבצלת לבית ההורים (ציפי

ומישאל חיות).

גם הצעירים שלנו עברו דירות ומאכלסים כעת 2

בתים ב”פעוטונים” ו-3 בקומותיים. ניבה (טסלר) וגל

סלע עברו לדירת בית אריה (איתי) והם שכנים של

ענת (גוטליב) ותומר בביאן. 

  מעברים אלו מצריכים עבודת הכנה מרובה וזה

המקום להודות לכל העוסקים במלאכה: לצוות "בדק"

– דוסי אלטמן ומיכל ברלב – סופר, לצוות הבניה: חנה

שריד, שרה בלנקשטיין וזוהר ברטוב, לצבי אפרתי,

לג'ינג'י לנג ולכל אנשי המקצוע שבאו ועבדו תחת

לחצי זמן כבירים על מנת להצליח במעברים. תודה גם

למי שעזרו בפינוי והכנת הבתים להריסה – איתי

נחליאל על המזגנים, יובל נחליאל על האינסטלציה,

אליקים איטלי על פינוי הציוד, חזקי כוכבא וכל צוות

החשמליה על החשמל וגופי התאורה. 

עוגות לתושבי סעד
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משולחנו של המזכיר
נח חיות

אספת חברים

ות המרפאהאודליה גבאי - דיירת “בית בקבוצה” ו ימים טובים ובשורות טובות, צו הי שי

מרפאה:
 mrkyavne@clalit.org.il :טל. 08-8548300, 8264, אחות חירום -  050-6998317,  איחוד הצלה – 1221,  דואל

שעות קבלה ד”ר מולא: יום א’ 11:00-07:30, יום ב’ 11:00-9:00, יום ג’ 12:15-11:00, יום ה’ 18:00-16:00

אחיות: בוקר - ימים א’-ה’ 12.30-9.00, צהרים-ערב:  ימים א’-ד’ 15:00-14:00, יום ה’ 19:00-14:00
בדיקות דם ומקרים דחופים - כל יום בין 8.30-7.00.

ניתן עדיין להירשם אצל טל במרפאה לבדיקה אצל כירורגית שד {כרגע אין תאריך סגור, זה תלוי בכמות הנרשמות}

  במוצאי שבת הקרוב נתכנס לאספה עם סדר יום

עמוס. בסעיף הראשון מציעה הנהלת הקהילה את

רחלי וייצמן לתפקיד מנהלת הבריאות במקום דבורית

אדר שמסיימת קדנציה ארוכה. תודתנו והערכתנו

לדבורית על המסירות והמקצועיות ועל הדאגה

לבריאותנו. ההצבעה תתקיים בקלפי דיגיטלית,

במהלך השבוע. 

  בסעיף נוסף תמסור ועדת מינויים הודעה שלא נמצא

מועמד לתפקיד מזכיר הקיבוץ. ועדת מינויים עוסקת

בנושא זמן רב, פרסמה "קול קורא" ופנתה לשורה של

מועמדים שלדעתה מתאימים לכך, אך עד עתה לא

נמצא מועמד שיכול ומסכים לקחת על עצמו את

התפקיד. ועדת מינויים מבקשת את הסכמת החברים

לפנות למועמד חיצוני, שאינו חבר קיבוץ. 

  תהליך הבירור הרעיוני שהחל לפני כשנה מתקדם

לשלב נוסף. ניתוח תוצאות הסקר מצביע על הצורך

לבחון את נושא העבודה וההתפרנסות ואת הצריכה

השיתופית, תוך כדי בחינת רמת השותפות הרצויה בין

חברי קבוצת יבנה. ההצעה היא להקים צוות שילמד

את הנושאים הללו יחד עם הציבור ויביא בהמשך

הצעות למודלים שונים לקיומה של שותפות זו. הצוות

המוצע: חמוטל דברת-איתן (מרכזת), צביקי טסלר,

אור אריכא, רוויה גורליק, דני הרץ, הדר מאלי. 

  בסעיף האחרון נבקש לשתף את הציבור בפרויקט

של התנועה הקיבוצית המכונה "סיירת מתנדבים".

מאז פרוץ מלחמת "חרבות ברזל" מתמודדת מדינת

ישראל עם אתגרים קשים של לחימה, גיוס מסיבי של

מילואים, 120 חטופים שנעדרים מביתם ומשפחתם, 

ושתי אוכלוסיות של מפונים ושבים מפינוי בצפון

ובדרום, בתוכם 49 קיבוצים. בתק"צ יצאו עם 2  

פרויקטים לתמיכה בקיבוצים; "קיבוץ מחבק קיבוץ"

ו"סיירת מתנדבים". המזכירות והנהלת הקהילה

מבקשות לשתף את הציבור בנעשה ולקבל את

תמיכתו בהצבעה ובמעש להגביר את תמיכתנו

בקיבוצים הללו. 

מְנִיַּת חשמל

  אחת מתוצאות הלוואי של פרויקט הבנייה הגדול

היא האפשרות הנוחה למנות חשמל. בכל הדירות

החדשות, בדירות הקומותיים ששופצו ובשכונת הזית

יש לנו היום מונים לכל דירה שיכולים לשפר את

המודעות שלנו לחיסכון במוצר זה, שחשוב למניעת

בזבוז כסף ולשמירה על כדור הארץ. בכוונתנו

להתחיל בקרוב לשלוח דיגיטלית לחברים את צריכת

החשמל ואת עלותו החודשית בדירתם ולאפשר להם

להשוות אותה לצריכתם בחודש הקודם ולממוצע

ביבנה. כמו כן יימסר מידע על השעות הזולות

והיקרות להפעלת מכשירי חשמל לאורך היממה.

בנימה אישית

  בימים אלה התחלתי לעבוד בקיבוץ נירים בתפקיד

מזכיר קיבוץ. בשלב זה, לפחות עד סוף אוגוסט 2024

אמשיך למלא גם את תפקידי כאן, בביתנו בקבוצת

יבנה, כך שלא צפויה פגיעה בשרות שניתן לחברים.

אני נרגש להצטרף לחברי יבנה שכבר לוקחים חלק

במשימת השיקום של יישובי עוטף עזה, ובשמו החדש

"חבל התקומה". 



על השירים: יצחק ברוכי

 .bimkomon@gmail.com :המערכת: דינה ספראי ואודיה קינסבורסקי. מאמרים שילחו לדואל
 

יש לשלוח חומר עד יום רביעי ב-09:00. 
במקרים חריגים עד רביעי ב-16:00 - בתיאום מוקדם.

חנוך לוין

בלדה על אדון כמעט וגברת כבר 

אָדוֹן כִּמְעַט אָהַב אֶת הַגְּבֶרֶת כְּבָר

כִּמְעַט אָמַר לָהּ זֹאת אֲבָל הוּא א אָמַר

הַחֹרֶף קַר הָיָה הַקַּיִץ כְּבָר עָבַר

עַל הָאָדוֹן כִּמְעַט וְהַגְּבֶרֶת כְּבָר.

 

גְּבֶרֶת כְּבָר טִיְּלָה עִם הָאָדוֹן כִּמְעַט

הִיא אָהֲבָה אוֹתוֹ וּכְבָר נָתְנָה לוֹ יָד

הַלַּיְלָה חַם הָיָה וְהַיָּרֵחַ שָׁט

עַל הַגְּבֶרֶת כְּבָר וְעַל אָדוֹן כִּמְעַט.

 

וְעוֹד אָבִיב חָלַף וּסְתָו נוֹסָף נִגְמַר

וְהָאָדוֹן כִּמְעַט רָאָה בְּלֵב נִשְׁבָּר

אֵי מִצְטַבְּרִים כָּל הָרְגָעִים שֶׁא אָמַר

אֶת דְּבַר אַהֲבָתוֹ אֶל הַגְּבֶרֶת כְּבָר.

וְעוֹד שָׁנָה חָלְפָה וְעוֹד שָׁנָה אַחַת

וּגְבֶרֶת כְּבָר חָשְׁבָה עַל מִשְׁכָּבָהּ לְבַד

אֵי שֶׁכִּמְעַט הָיָה וְאֵי שֶׁכְּבָר אָבַד

אָבַד לַגְּבֶרֶת כְּבָר וּלְאָדוֹן כִּמְעַט.

 

אָדוֹן כִּמְעַט אָהַב אֶת הַגְּבֶרֶת כְּבָר

כִּמְעַט אָמַר לָהּ זֹאת אֲבָל הוּא א אָמַר

עַכְשָׁו כְּבָר בֶּאֱמֶת הָיָה קְצָת מְאֻחָר

הַרְבֵּה אֶתְמוֹל, מְעַט מְאֹד מָחָר.

 

הוּגְפוּ כָּל הַתְּרִיסִים בְּבֵית אָדוֹן כִּמְעַט

אֶת בֵּית הַגְּבֶרֶת כְּבָר כִּסָּה אָבָק לְאַט

הַלַּיְלָה כֹּה אָרֹ וְהֵם נָחִים לְבַד

פֹּה נָחָה גְּבֶרֶת כְּבָר וְשָׁם אָדוֹן כִּמְעַט.


